Ступені порівняння прикметників у англійській мові 
1) Односкладові прикметники, які закінчуються на одну приголосну з попереднім коротким голосним звуком, подвоюють у написанні кінцеву приголосну у вищому і найвищому ступенях:
big— bigger— (the) biggest
hot  — hotter — (the) hottest
[bookmark: _GoBack]У всіх інших випадках подвоєння не відбувається:
sweet —sweeter— (the) sweetest
cool —cooler— (the) coolest
2) Прикметники, які закінчуються на букву у з попередньою приголосною, у вищому і найвищому ступенях змінюють у на і:
easy — easier — (the) easiest
happy — happier—(the) happiest
Якщо кінцевій букві у передує голосна, то цієї зміни не відбувається:
gay — gayer — (the) gayest
3) Прикметники, які закінчуються у звичайному ступені на німе е, опускають його у вищому і найвищому ступенях: 
large — larger— (the) largest
white — whiter—(the) whitest
4) У прикметників strong, young і long перед закінченнями вищого і найвищого ступенів вимовляється звук [g]:
long — longer   — (the) longest
strong  — stronger  — (the) strongest
young  — younger  — (the) youngest
У прикметників, які закінчуються на букви -r, -rе, перед закінченнями вищого і найвищого ступенів вимовляється звук [r]:
clear  —clearer   — (the) clearest
pure  — purer  — (the) purest
Прості форми вищого і найвищого ступенів мають такі прикметники:
1) усі односкладові прикметники;
2) двоскладові прикметники, які закінчуються на -у, -er, -le, -ow:
happy — happier — (the) happiest
clever — cleverer — (the) cleverest
simple— simpler — (the) simplest
narrow — narrower — (the) narrowest
Складні форми вищого і найвищого ступенів утворюються додаванням службових слів more і (the) most до звичайного ступеня прикметника.
Складні форми вищого і найвищого ступенів утворюють такі прикметники:
1) усі багатоскладові (ті, що мають більш як два склади) прикметники:
beautiful — more beautiful — (the most) beautiful
2) двоскладові прикметники, які не закінчуються на -у, -er, -le, -ow і мають наголос на першому складі:
careless — more careless— (the) most careless
useful — more useful — (the) most useful
Усі інші двоскладові прикметники можуть утворювати складні форми поряд з простими.
3) усі прикметники, які збігаються за формою з дієприкметником теперішнього або минулого часу (тобто закінчуються на -ing та -ed):
loving — more loving — (the) most loving
pleased — more pleased — (the) most pleased
tired — more tired — (the) most tired
Деякі прикметники утворюють вищий і найвищий ступені порівняння не за загальними правилами, наприклад: 
Good – better – the best (хороший – краще – найкращий)
Bad – worse – the worst (поганий – гірше – найгірший)
Little – less – the least (маленький – менше – найменший)
Many / much – more – the most (численний – більше – найбільший)
Old – older – the oldest (старий – старше – самий старий)
Old – elder – the eldest (старий – старше – найстарший) – про членів сім'ї
Late – later – the latest / last (пізній – більш пізній – останній, самий новий / останній за часом)
Late – the latter – the last (пізній – останній з перерахованих – остання у черзі)
Near – nearer – the nearest (близький – ближчий – найближчий по відстані)
Near – nearer – next / the next (близький – ближчий – наступний за часом / наступний по порядку)
Far – farther – the farthest (далекий, далекий – більш дальній – найдальший)
Far – further – the furthest (далекий, далекий – подальший – найдальший)
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